



OER DYNAMIC COALITION UPDATE
LE POINT DE LA COALITION DYNAMIQUE REL

تحديث الائتلاف الديناميكي للموارد التعليمية المفتوحة (OER)

[English](#)

[French](#)

[Arabic](#)

**Dear OER Dynamic Coalition Colleagues,
Welcome to our July update! We hope that this message finds you well!
Call To Action: request for feedback on the draft UNESCO OER Recommendation
Guidelines**

UNESCO, through the OER Dynamic Coalition, has developed [guidelines in the form of a series of five briefing notes](#) for governments and institutions on the implementation of the OER Recommendation. These briefing notes, one for each Action Area, have been developed in close consultation with OER experts worldwide since 2022 with logistical and editorial assistance from OER Africa.

We would like to invite all Dynamic Coalition members to send their feedback on the five briefing notes or guidelines.

Kindly direct all feedback to perrecomendation@unesco.org no later than **Friday, 28 July 2023**.

The URL to the web page is available [here](#)

Call for applications for a consultancy on digital inclusion open until Friday, 21 July 2023

UNESCO is recruiting a consultant to undertake a desk study of reports and international frameworks, analyzing actions taken and identifying future entry points for UNESCO's action in digital inclusion. The end result will be a position paper summarizing a strategic vision for digital inclusion, reflecting on UN reference texts, highlighting best practices, and focusing on vulnerable communities and possible actions by Intergovernmental Organizations.

For more information, click [here](#)!

Contact: Ms. Zeynep Varoglu

Email: Z.varoglu@unesco.org

ICESCO inaugural conference in Open Education

The World Islamic Educational, Scientific and Cultural Organization (ICESCO) Chair Inaugural conference in Open Education was held on 15 June 2023, at the Faculty of Sciences at Mohammed V University in Rabat (FSR-UM5R), Morocco. The conference focused on Open education and Digital Transformation and Open education and

AI. Participating entities included:

- Abdelmalek Essaadi University Tétouan, Morocco (UAE)
- An-Najah University Nablus, Palestine (AU)
- Cadi Ayyad University Marrakech, Morocco (UCA)
- Chouaib Doukkali University El Jadida, Morocco (UCD)
- Hassan II University Casablanca, Morocco (UH2C)
- Ibn Tofail University Kenitra, Morocco (UIT)
- Ibn Zohr University Agadir, Morocco (UIZ)

- International University of La Rioja, Spain (UNIR)
- Mediterranean Universities Union, Italy (UNIMED)
- Nantes University, France (NU)
- The Federation of Universities of Islamic World (FUIW)
- University of Geneva, Switzerland (UniGe)

Contact: Khalid Berrada

Email : k.berrada@um5r.ac.ma

Share information on your organization's upcoming OER activities!

Would you like to publish information on upcoming OER events, initiatives, activities or publication? Please contact the OER Dynamic Coalition Team at oeercomendation@unesco.org before **Monday, 11 September 2023** to be included in the upcoming OER Dynamic Coalition Update.

News from recent events:

- [Open Solutions: A lever to achieve access to information and knowledge](#)
- [ICT CFT Competency Framework for Teachers as a game changer for digital capacity building for teachers](#)

**Chers collègues de la Coalition Dynamique REL,
Bienvenue dans notre bulletin de juillet! Nous espérons que ce
message vous trouvera bien!**

**Appel à l'action : Demande de réactions sur le projet de lignes directrices de
l'UNESCO pour la recommandation sur les REL**

L'UNESCO, par l'intermédiaire de la Coalition dynamique pour les REL, a élaboré [des lignes directrices correspondant à une série de cinq notes d'information](#) à l'intention des gouvernements et des institutions sur la mise en œuvre de la

Recommandation sur les REL. Ces notes d'information, une pour chaque domaine d'action, ont été élaborées en étroite consultation avec des experts en REL du monde entier depuis 2022, avec l'assistance logistique et éditoriale de REL Afrique.

Nous invitons tous les membres de la Coalition Dynamique à nous faire part de leurs commentaires sur les cinq notes d'information ou lignes directrices.

Veuillez envoyer vos commentaires à orrecomendation@unesco.org au plus tard le **vendredi 28 juillet 2023**.

L'URL de la page Web est disponible [ici](#).

Appel à candidatures pour une consultance sur l'inclusion numérique ouvert jusqu'au vendredi 21 juillet 2023

L'UNESCO recherche un consultant pour entreprendre une étude documentaire des rapports et des cadres internationaux, analyser les actions entreprises et identifier les futurs points d'entrée pour l'action de l'UNESCO dans le domaine de l'inclusion numérique. Le résultat final sera un document de position résumant une vision stratégique pour l'inclusion numérique, reflétant les textes de référence des Nations Unies, soulignant les meilleures pratiques, et se concentrant sur les communautés vulnérables et les actions possibles des organisations intergouvernementales.

Pour plus d'informations, cliquez [ici](#) !

Contact : Mme Zeynep Varoglu

Courriel : Z.varoglu@unesco.org

Conférence inaugurale de l'ICESCO sur l'éducation ouverte

La conférence inaugurale de la Chaire de l'Organisation mondiale islamique pour l'éducation, la science et la culture (ICESCO) sur l'éducation ouverte s'est tenue le 15 juin 2023, à la Faculté des sciences de l'Université Mohammed V de Rabat (FSR-UM5R), au Maroc, axée sur l'éducation ouverte et la transformation numérique et l'éducation ouverte et IA. Les entités participantes comprenaient :

- Université Abdelmalek Essaadi Tétouan, Maroc (EAU)
- Université An-Najah Naplouse, Palestine (AU)
- Université Cadi Ayyad Marrakech, Maroc (UCA))
- Université Chouaib Doukkali El Jadida, Maroc (UCD)
- Université Hassan II Casablanca, Maroc (UH2C)
- Université Ibn Tofail Kénitra, Maroc (UIT)
- Université Ibn Zohr Agadir, Maroc (UIZ)
- Université internationale de La Rioja, Espagne (UNIR)
- Union des universités méditerranéennes, Italie (UNIMED)
- Université de Nantes, France (NU)
- La Fédération des Universités du Monde Islamique (FUMI)
- Université de Genève, Suisse (UniGe)

Contact : Khalid Berrada

Courriel : k.berrada@um5r.ac.ma

Partagez des informations sur les prochaines activités REL de votre organisation!

Souhaitez-vous publier des informations sur les prochains événements, initiative, activité, ou publication sur les REL ?

Veillez contacter l'équipe de la Coalition Dynamique REL à recomendation@unesco.org avant le **lundi 11 Septembre 2023** pour pouvoir les inclure dans notre prochain bulletin!

Nouvelles de nos événements récents: Consultez nos articles d'actualité sur nos dernières activités!

- [Solutions ouvertes : Un levier pour assurer l'accès à l'information et à la connaissance](#)
- [Le Référentiel de Compétences TIC pour Enseignants \(ICT CFT\) : un changement de cap pour le renforcement des capacités numériques des enseignants](#)